Wisdom- GOD’S VISION FOR LIFE
智慧-天主睿智看生命
Session 02- Wisdom in Decision-Making
第三課: 理財的智慧
1. Read Proverbs 3:9, 13:11, 28:27, and 29:7 and  Sirach 3:30-31, 8:12-13, and 31:5-7.

閱讀箴言3：9,13：11,28：27和29：7以及德訓篇3：33-34, 8：15-16和31：5-7。
a. What wisdom do you discover on finances?

你在理財上發掘了什麼智慧？ 

b. Which passage struck you most, and why?

那一段經文最讓你最觸動？為什麼？
2. What attitudes toward money (both positive and negative) did you inherit from your parents, teachers, or mentors? How has that wisdom (or folly) influenced your approach to finances now?

面對金錢，你從父母，老師或導師那裏繼承了怎樣的態度（正面和負面）？這種智慧（或愚昧）如何影響你現在的理財方法？

3. Wealth can be a great blessing, but according to Scripture, there are possessions more   valuable than money and much more readily available to us. Read Sirach 40:19-27.
財富可以是一個莫大的祝福，但根據聖經，有些我們已擁有的東西比金錢更有價值，更隨手可得。閱讀德訓篇 40：19-28。
 a. What are the blessings on this list?

這份「物品」的清單帶給我們什麼祝福？

 b. Which blessing resonates with you most, and why?

那個祝福最能引起你的共鳴，為什麼？

4. If it is not viewed in its proper perspective, money can become a kind of idol. CCC 2113, 2172, 2424, and 2536 address the dangers of worshiping money. What can we learn from these passages?

如果沒有從適當的角度看待金錢，金錢就會成為一種偶像。教理 2113, 2172,2424和2536，強調了崇拜金錢的危險。我們從這些經文中能學到什麼？
5. Charity and care for the poor are the marks of a wise person who understands the heart of the Lord. Read Sirach 4:10 and Proverbs 14:31.  What are a few ways your parish community is caring for those most in need of God’s mercy? Participate in one of these ministries this week or make a concrete plan to give your time, talent, or treasure to one of more of them. Be prepared to share your experiences or intentions with your small group.

行善和照顧窮人是聰明人的標誌，因他明白主的心。閱讀德訓篇4:10-11和箴言14:31。您的堂區以那幾種途徑照顧那些最需要上主憐憫的人？本週參與其中一種服務事工，或者制定一個具體的計劃，讓您在其中一個或多個事工上投放自己的時間，才能或寶貴的資源。準備好與你    的小組分享你的經驗或意向。德訓篇4:10. 
